
  

GRIFFIE

Bijeenkomst Audit Committee 20 maart 2024 (B&W-kamer stadhuis)

Aanwezig: Elisabeth Akkerman (VVD, voorzitter), Leendert van der Laan (Partij voor het Noorden),  
Joren van Veen (PvdA, vanaf 9.45 uur), Daan Swets (Student&Stad), Tim van de Vendel (GroenLinks), 
Niels Hilboesen (Stadspartij 100% voor Groningen, vanaf 9.30 uur), Laurent Dwarshuis 
(ChristenUnie), Sytse Jan Dul (PWC, bij agendapunten 1 t/m 3), Jurjen Eikenaar (PWC, bij 
agendapunten 1 t/m 3), Mirjam Wijnja (wethouder, bij agendapunten 3 t/m 6), Peter Ritzema 
(concerncontroller, bij agendapunt 3 t/m 6), Piet Scholtens (senior adviseur financiën, bij agendapunt 
4), Peter Kommerij (secretaris).  

Afwezig (m.k.): -

1. Opening en mededelingen
Elisabeth opent en stelt het verslag van 24 januari aan de orde. Deze wordt vastgesteld. 

2. Nieuws van de accountant
Er wordt teruggekeken op de workshop van 24 januari over de grondexploitaties. Over het 
algemeen is men hier tevreden over: goede opkomst, goede vragen en een relevant thema 
voor de raad dat hopelijk nu wat meer onder de aandacht komt. In het verlengde daarvan 
heeft de accountant op verzoek van het AC nog gekeken naar de Brief aan de Raad 
(groningen.nl) over de aangepaste parameters voor de grondexploitaties. Deze wordt straks 
bij de controle van de jaarrekening door de accountant uitgebreid meegenomen. Gezien de 
recente wijzigingen informeert het college de raad over de keuze om al eerder de 
parameters aan te passen en dat is positief, aldus de accountant. De raad zou de vraag 
kunnen stellen om voortaan (net als nu) wat meer actuele cijfers te gebruiken voor het 
bepalen van de te hanteren parameters voor onder andere kostenstijging en 
opbrengstenstijging in de toekomst. Daarvoor worden tegenwoordig meerdere onderzoeken 
gebruikt om een zo goed mogelijke schatting te maken. Met voor de gemeente gunstiger 
parameters speel je middelen vrij, maar het kan ook zo weer de andere kant opgaan. In het 
accountantsverslag komt dit terug. De gehanteerde cijfers klinken volgens de accountant 
reëel, vorig najaar bij de herziening van de grondexploitaties was het best voorzichtig. Het is 
goed dat het college de raad met deze brief informeert.
De accountant is deze maand begonnen met de start van controle van de jaarrekening. Door 
de al jarenlange samenwerking loopt dit goed, elke twee weken is er overleg en men loopt 
op schema. De drie belangrijke thema’s voor dit jaar zijn: Rechtmatigheidsverantwoording, 
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de aanbestedingen en de grondexploitaties. Bij die laatste bekijkt de accountant de 
verschillende projecten. BV’s (met een eigen organisatie en eigen accountant) worden 
minder intensief bekeken dan eigen grondexploitaties van de gemeente. Belangrijk is te 
kijken of de risico’s in beeld zijn en hoe hard die zijn. Daan vraagt of ook gekeken wordt naar 
hoe realistisch de opgenomen subsidies zijn. De accountant zegt dat er echt een toezegging 
voor die subsidie moet zijn om deze te kunnen opnemen in de grex. Leendert vraagt of het 
stijgende ziekteverzuim (richting 7%) aandacht krijgt.  Voor de accountant kan dit wel een 
onderwerp van gesprek zijn om te kijken wat hier de oorzaak van is.  

3. Rechtmatigheidsverantwoording
De wethouder en de concerncontroller schuiven aan. Wat de 
rechtmatigheidsverantwoording betreft geeft de concerncontroller aan dat er inmiddels 
duidelijkheid is gekomen over het tijdig melden van lastenonderschrijdingen, 
batenoverschrijdingen en batenonderschrijdingen. Met de aangepaste financiële 
verordening kunnen deze nog worden gemeld in de jaarrekening en dan tellen ze niet mee 
als zijnde onrechtmatig. Dit sluit aan bij hoe eerder werd omgegaan met de 
rechtmatigheidscontrole. De lastenoverschrijdingen, zowel bij de exploitatie als bij kredieten 
zijn in beginsel sowieso onrechtmatig. De accountant geeft aan dat hij blij is met deze 
aanpassing, het zorgt voor duidelijkheid. Het raadsvoorstel met de aangepaste financiële 
verordening staat op 3 april op de agenda van de raad. 

4. Memo over verbeteringen in de begroting
Piet Scholtens schuift aan voor een korte toelichting. Hij geeft aan dat er een aantal jaren 
wordt gewerkt aan verbetering van de P&C-documenten. Het schrijven van compacte 
teksten blijft wel een uitdaging. De wensen uit het memo van het AC aan de organisatie 
(minder tekst, beter leesbaar en meer infographics) worden of zijn al meegenomen.
Het audit committee is er voorstander van dat de Indicatoren vanaf de begroting 2025 weer 
in de deelprogramma’s worden opgenomen en niet in een apart hoofdstuk zoals bij de 
begroting 2024. Dit is nagevraagd bij de eigen en adoptiefracties en wordt breed gedragen. 
Wat de indicatoren betreft wordt gevraagd om onder het kopje ‘toelichting en bron’ wat 
meer te zeggen over trends en ontwikkelingen, en wat meer inhoudelijk in te gaan op de 
resultaten. Het deelprogramma economie in de begroting 2024 was hiervan best een goed 
voorbeeld. Daan vraagt of doorklikken naar het tweejaarlijks onderzoek OIS en andere 
relevante onderzoeken eenvoudiger gemaakt kan worden. Piet neemt de gemaakte 
opmerkingen mee en zal kijken wat ervan kan worden gerealiseerd. 

Het memo over het inkorten van de paragraaf weerstandsvermogen wordt nog besproken. 
Joren zou graag zien dat de veranderingen tov vorig jaar aan de tabel worden toegevoegd. 
Piet zegt dat in de tekst wordt wel aangegeven welke nieuwe risico’s en ontwikkelingen er 
zijn. Er is echt gekeken naar wat er korter en bondiger kan. Het AC is akkoord met deze 
nieuwe opzet.  

5. Memo griffie over voorbereidingen raad op gemeenterekening
In het memo zijn, naast het stellen van technische vragen en presentaties,  twee nieuwe 
elementen opgenomen: als eerste het uitnodigen van de toezichthouder van de provincie om 
te horen hoe hij de gemeenterekening beoordeelt. Conclusie hierover na enige discussie is 
dat dit beter buiten het proces van voorbereiding kan plaatsvinden. Het gaat hier meer om 
de systematiek van toezicht en niet specifiek over de rekening van de gemeente Groningen, 
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waar de toezichthouder op dat moment waarschijnlijk toch niets over wil zeggen. Verder is 
het voorstel om net als vorig jaar bij de begroting, nu voor het eerst bij de rekening, 
factsheets op te stellen die de raadsleden kunnen helpen snel de belangrijkste 
ontwikkelingen in kaart te hebben en op hoofdlijnen de verbinding te leggen met de 
begroting 2023. Het audit committee is hiermee akkoord. 

6. Rondvraag 
Elisabeth brengt bij de wethouder en de concerncontroller de collegebrief over de 
parameters nog even ter sprake. Technische uitleg hierover voor de raad zou wel heel goed 
zijn. Wellicht kan dat het beste in relatie met de herzieningen van de grondexploitaties later 
dit jaar. Laurent merkt op dat het wel op een moment moet zijn dat de raad nog kan sturen, 
vlak voor of tijdens de begrotingsbehandeling is dan te laat. Afgesproken wordt dat in klein 
comité hierover wordt overlegd om te kijken wat het beste moment is. 

De voorzitter sluit de vergadering.

Volgende reguliere AC is op woensdag 22 mei 2024 om 9.00 uur.  
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